
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 
četvrtak, 13. avgust 2020.godine 
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Dve bolnice izlaze iz kovid sistema, Arena nastavlja da prima pacijente 

Klinika za dermatovenerologiju KCS i Institut za reumatologiju izlaze iz kovid sistema, dok će se prijem 
pacijenata u Areni nastaviti, kaže za RTS ministar zdravlja Zlatibor Lončar nakon sastanka sa direktorima 
kovid bolnica. 

Zlatibor Lončar je, govoreći za Dnevnik RTS-a, rekao da ove dve bolnice više nemaju pozitivne pacijente 
zahvaljujući građanima Srbije i njihovom odgovornom ponašanju. 

"Kreću u pripremu za vraćanje u normalan sistem, to će trajati najmanje četiri dana, da se radnici 
odmore i početkom sledeće nedelje da krenu u normalan proces rada", naglašava ministar zdravlja. 

Ukoliko se svi budu odgovorno ponašali, realno je očekivati da sledeći iz kovid sistema izađe Institut 
Banjica. To bi bilo moguće krajem ili početkom sledećeg meseca. 

Beogradska arena, kaže, ostaje da radi i primiće deo pacijenata iz bolnica koje se zatvaraju. 

"Predviđena je i za studente koji se zaraze kad se vrate u domove, biće primljeni u Arenu da ne bi ostali u 
domovima i širili virus", napominje Lončar. 

Takođe, planirano je da se radnici iz unutrašnjosti koji su radili u Beogradu vrate u svoje gradove. 

"U narednih nedelju-dve da se odmore, ne znamo šta nas čeka. To zavisi od nas samih i našeg ponašanja. 
Sad smo došli u tu situaciju, a ako budemo nastavili tako i ne budemo se opustili, možemo da vraćamo 
bolnice u osnovnu namenu i da se broj zaraženih smanjuje", ističe ministar zdravlja. 



 
 

Prema njegovim rečima, pojedini pacijenti koji su pobedili kovid-19 sada se javljaju zbog problema sa 
plućima i srcem. 

"Njih ne možemo da vraćamo u korona bolnice. Napravili smo raspored kako ćemo ih primati, da vidimo 
šta se dogodilo i da ih pratimo. Kad se izlečite i budete negativni, ipak neke posledice ostaju, ne možemo 
da kažemo da je baš zbog korone, mora da se ispita, ali verovatno ima veze sa tim. Mi takve pacijente 
imamo i moramo da vodimo o njima računa. Oni se primaju u nekovid bolnice na dalje ispitivanje i 
praćenje", navodi ministar. 

 

 

Prošli su najžešći udar kovida 19 u Italiji, pa došli u Srbiju da pomognu 

U borbi protiv kovida 19, od avgusta svojim iskustvom Srbiji pomaže i italijanski šestočlani medicinski 
tim. Čine ga dva anesteziologa, lekar hitne pomoći, infektolog, hirurg i medicinska sestra. 

Koliko snažan može da bude udar koronavirusa u Evropi, videli smo u Italiji. Danas, italijanski lekari 
znanje i iskustvo koje su stekli dele sa srpskim kolegama. 

"Videli smo više bolnica, neke su potpuno nove, neke stare, neke se rekonstruišu, ali nismo došli da 
gledamo zidove i opremu, već da pričamo sa kolegama. Razgovarali smo sa lekarima, sestrama, 
tehničarima", kaže doktor Jakopo Palavičini, šef tima italijanskih lekara. 

Kaže da su imali topao doček, kao i da su upoznali izuzetne profesionalce sa ogromnim znanjem. 

"Moram da odam priznanje zdravstvenim radnicima u Srbiji koje smo upoznali, jer mislim da odlično 
rade svoj posao. Vole to što rade, naporno rade. Mogu da pričam o sestrama, rade najbolje što mogu", 
kaže Alis Polano, medicinska sestra. 



 
 

Za njih, najveći izazov bio je kako da povećaju bolničke kapacitete i izbore se sa velikim brojem 
pacijenata svakoga dana. 

"Najveći izazov je bila organizacija i kako da budemo spremni da se suočimo s velikim brojem pacijenata, 
koje moramo da podelimo na one koji imaju rizik da obole od kovida 19 i one koji nisu oboleli", kaže 
sestra Alis. 

Kao i u Srbiji, i u Italiji u borbu sa koronom uključeni su različiti specijalisti. Vođa šestočlanog italijanskog 
tima je hirurg. 

"Kao hirurg ja se uglavnom bavim povredama i tokom karantina moj posao nije bio pogođen, ali glavni 
izazov je bio u tome što je kovid uslovio odlaganje velikog broja operacija, jer je fokus bio na obolelima 
od korone", rekao je doktor Palavičini. 

Međutim, navodi, ono što je bilo neophodno jeste da sve medicinske službe nastave da rade, ne samo 
one koje zbrinjavaju kovid pozitivne pacijente. 

Obišli su bolnice u Beogradu, Kragujevcu, Nišu i Novom Sadu. Ostaju do nedelje, a sa ministrom zdravlja 
razgovarali su o daljoj saradnji. 

 

 

Srpski virusolozi i epidemiolozi otkrivaju TAJNU RUSKE VAKCINE i odgovaraju na glavno pitanje: DA LI 
JE BEZBEDNA? 

Ruska vakcina protiv virusa korona je prva u svetu koja je registrovana. To je juče obelodanio ruski 
predsednik Vladimir Putin, istakavši da je vakcina prošla sve neophodne provere, kao i da "formira 
stabilan imunitet". 



 
 

Vakcinu su zajednički razvili Nacionalni istraživački institut za epidemiologiju i mikrobiologiju "Gamalej" i 
rusko Ministarstvo odbrane. Kako je nedavno objasnio direktor Centra "Gamalej" Aleksandar Gincburg, 
čestice virusa korona u vakcini ne mogu da naštete organizmu. Naime, prilikom pravljenja ruske vakcine 
korišćene su mrtve čestice napravljene na bazi adenovirusa. 

- Čestice koje mogu da reprodukuju sebi slične se označavaju kao žive. Ove čestice u vakcini ne mogu da 
se razmnožavaju. Upravo zbog toga nema razloga za strah da vakcina može naštetiti zdravlju čoveka - 
kazao je Gincburg. 

Virusolog Ana Gligić ističe za "Blic" da je vrlo dobro što su Rusi koristili "umrtvljen" adenovirus. Kako 
kaže, ceo svet ima adenoviruse u populaciji, te bi bilo problematično da su koristili živ adenovirus. 

- Oni su uzeli adenovirus koji je nosač i neće izazvati bolest, a na njega su ugradili onaj deo sadašnje 
korone koji će dati imunitet. Reč je o samo jednoj karici nukleinske kiseline koja daje imunitet. Ruski 
naučnici su jako dobri stručnjaci i vakcina je sigurno bezbedna - smatra dr Gliglić i dodaje da bi se 
vakcinisala ruskom vakcinom. 

Klinička ispitivanja pokrenuta su polovinom juna i svih 38 dobrovoljaca je razvilo imunitet na virus 
korona, a nuspojava nije bilo. Međutim, pojedini stručnjaci izrazili su sumnju u efikasnost vakcine jer je 
premali uzorak dobrovoljaca. 

- Bitno je da se uzme reprezentativan uzorak i Rusi su to dobro uradili. Kada se testira na hiljadama ljudi, 
tu su greške neizbežne i 30 odsto je tad sigurno lažno pozitivno ili negativno. Ne sumnjam da su ruski 
stručnjaci testirali vakcinu i na sebi - ukazuje dr Gligić.  

Ruski naučnici istakli su da je vakcina brzo razvijena jer je modifikovana verzija one koja već postoji za 
borbu protiv drugih bolesti. 

- Oni su radili i na vakcini protiv SARS-a i kad je on prestao, oni su to zamrzli. Verovatno su imali sve 
spremno, samo je trebalo da nastave. Za ovakvu genetski modifikovanu vakcinu ne treba 18 meseci da 
se ispita, a za klasičnu atenuiranu živu vakcinu potrebno je i dve do tri godine da se sve ispita - 
objašnjava dr Gligić. 

Ruski zvaničnici najavili su da će masovna proizvodnja vakcine početi u avgustu, a da će do kraja 2020. 
proizvesti 200 miliona doza vakcine protiv virusa korona. 

- Jedna država kad pravi vakcinu prvo obezbedi dovoljne količine za svoje stanovništvo, ali obično kad je 
registruju već imaju pogon za masovnu proizvodnju. Za ovu vakcinu se ne zna koliko će dugo da traje 
imunitet jer još nije prošlo dovoljno vremena. Međutim, važno da se zaustavi pandemija i da se napravi 
bilo kakva vakcina koja će dati imunitet. Sigurno je da Rusi ovde neće stati i verovatno će da naprave i 
klasičnu vakcinu - smatra dr Gligić. 

Ne postoji naučnik ili tim u svetu koji bi pustio vakcinu koja nije bezbedna i da ne daje zaštitu, ističe za 
"Blic" epidemiolog i specijalista za imunizaciju prim. dr Tomislav Radulović. 

- Smatram da je sad nemoguće da bilo ko odobri vakcinu koja ne bi bila bezbedna i imunogena. Osim 
toga, kada se bilo koja vakcina uvozi u Srbiju, ona prolazi kroz ozbiljnu kontrolu "Torlaka" i naših 



 
 

stručnjaka. Znači, utvrđuju da li je bezbedna u smislu postvakcinalnih reakcija, da li se dobro podnosi i da 
li daje imuni odgovor. To je još jedna provera i bez toga nema puštanja u promet vakcina koje se i do sad 
upotrebljavaju - objašnjava dr Radulović. 

To je potvrdio i predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

- Mi pratimo situaciju, ali će kvalitet vakcine morati da potvrde naši stručnjaci. Srećni smo ako je Rusija 
napravila vakcinu. Što pre dođe vakcina, to je spas za ekonomiju. Primiću bilo koju vakcinu za koju mi 
srpski stručnjaci budu rekli da je dobra - rekao je Vučić. 

Prioritet je bezbednost 

Dr Darija Kisić Tepavčević rekla je da u Srbiji postoji precizno utvrđena zakonska procedura o 
odobravanju korišćenja određene vakcine. 

- Proizvodnja vakcina ima jasno definisane faze i postupke, strogo kontrolisane. Prioritet jeste 
bezbednost i što veća efektivnost, sa stvaranjem što dužeg postvakcinalnog imuniteta. MI imamo 
definisane kirterijume za primenu, definisano zakonskim aktima. Svaka vakcina prolazi kroz to i kod nas u 
Agenciji za lekove bez obzira na to što poseduje sertifikate. Tu nema odstupanja - rekla je dr Kisić 
Tepavčević. 

Ko treba da se vakciniše 

Prim. dr Radulović kaže da to zavisi od naše države, od ugovora sa proizvođačem, kao i od spomenute 
detaljne kontrole u našoj zemlji. 

- Takođe, pitanje je kolika je zainteresovanost naših građana. Lično smatram da bi svi stariji od 65 
godina, kao i svi hronični pacijenti, uključujući i decu, trebalo da se vakcinišu - poručuje dr Radulović i 
dodaje da bi se on prvi vakcinisao tom vakcinom. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

BROJ ZARAŽENIH PADA, A ŠTA ĆE BITI SA VIRUSOM? Dr Tiodorović za "Blic": Do kraja avgusta će biti 
MIRNIJE 

Broj novozaraženih polako opada, ako bismo nastavili da poštujemo mere kao do sada, do kraja avgusta 
možemo očekivati relativno smirivanje situacije. 

Ovako komentariše trenutnu situaciju za "Blic" epidemiolog prof. dr Branislav Tiodorović, član kriznog 
štaba za suzbijanje infekcije Covid-19.  

- Da se razumemo, virus će i dalje biti tu, ali bi svakako trebalo da bude manje pozitivnih na dnevnom 
nivou, a to su ta takozvana sporadična javljanja koja podrazumevaju oko petoro novozaraženih bez 
preminulih - objašnjava dr Tiodorović. Prethodni dan, dr Predrag Kon je ocenio da broj novozaraženih 
sporo pada, ali već juče poslednji presek je pokazao da je situacija bolja. Prema poslednjem preseku 
testirano je 6.819 osoba, a njih 163 bilo je pozitivno, što je najmanje još od 25. juna (tada ih je bilo 137), 
dok je nažalost preminulo pet lica. Prema poslednjim podacima Ministarstva zdravlja i Instituta "Batut", 
na respiratorima se u bolnicama širom države nalazi 107 pacijenata. 

Kako profesor Tiodorović objašnjava, situacija ide u dobrom smeru, a razlog je taj što se mere poštuju od 
strane stanovništva. Mere daju rezultate i tako bi trebalo da ostane, a svakome je već jasno da ćemo 
morati da nastavimo da živimo sa virusom. 

- Do kraja avgusta može dosta toga da se sredi, a u septembru ako se budemo odgovorno ponašali mogli 
bismo da dopustimo održavanje pojedinih manifestacija koje su i te kako potrebne ljudima. Kako publici 
tako i organizatorima, ali i glumcima, muzičarima koji moraju od nečega da žive. Bolje je nešto 
organizovati i u manjem obimu nego nikako, ali uz strogo poštovanje mera. Nema epidemije, pandemije 
koja je samo zdravstveni problem, ona je i sociološki, psihološki, ekonomski i politički problem. Sve je to 
povezano - objašnjva doktor. 

Ono što napominje jeste da će virus ostati među nama još neko vreme. 



 
 

- Biće dobro ako svedemo na sporadične slučajeve i to će za nas biti veliki uspeh. Ono što dalje sledi 
moraćemo i mi da uvedemo mere ograničenja za neke zemlje, poput Azije, Afrike, Amerike, Južne 
Amerike pogotovo. Moraćemo da uvedemo ozbiljna ograničenja, karantin kako bismo ovu situaciju koju 
imamo sačuvali i odbranili - kaže epidemiolog. 

Bez poštovanja mera nema ni stabilne situacije, objašnjavaju stručnjaci. Maske, dizinfekcija ruku, radnog 
i životnog prostora je neophodna, fizička distanca je takođe neophodna. Ako bi se neke manifestacije 
održale u septembru kada se očekuje da brojke budu sporadične, i dalje će biti neophodno poštovanje 
mera. Virus će ostati sa nama i to je ono čega moramo svi biti svesni. 

- Mere moraju da se sprovode. Mi sada imamo jednu mirnu situaciju, ali je jako važno da ljudi 
primenjuju sve mere zaštite i da se ne zaborave i opuste kako je to bio slučaj nakon prvog popuštanja 
mera. Pre svega problem je nastao u Beogradu u ovom drugom piku, mere nisu poštovane, a s druge 
strane svedoci smo onih demonstracija i okupljanja pa smo imali veliki broj obolelih u julu. Sada imamo 
drugačiju sltuaciju i jedno stišavanje uz poštovanje svih mera i to ide u zadovoljavajućem pravcu. Ako bi 
se ovako nastavilo da narod poštuje mere, nosi maske, održava distancu, brojke će nastaviti da padaju, 
što je dobro. Danas sam prošao gradom, nisam video čoveka da je ušao u banku, tržni centar ili 
prodavnicu a da nije imao masku. To mnogo govori o tome da se mere poštuju. Mi moramo da 
nastavimo da živimo sa virusom, ali moramo i da menjamo svoje navike, što smo već do sada tokom svih 
ovih meseci shvatili i naučili - kaže profesor Tiodorović. 

Kako objašnjava epidemiolog, ako se nastavi sa poštovanjem mera a brojke nastave da padaju, smatra 
da je u redu dopustiti održavanje pojedinih manifestacija poput Filmskih susreta u Nišu, ili Nišvila, ali 
podvlači, uz strogo poštovanje mera. Da podsetimo, manifestacije su na otvorenom, a na određenom 
prostoru treba dozvoliti manji broj ljudi kako bi se ispoštovala fizička distanca. 

- Ovo je prelomni trenutak, svima nam je potrebno više kulture, motivacije da bismo prevazišli sve ovo. 
Ako je planiran događaj za 1.000 ljudi, neka bude za 300, ako je u bioskopu slobodno 200 mesta, pustite 
50 karata, podelite masku pred ulazak, uračunajte i masku u cenu, ljudi će doći. Svima nam je potrebno 
da se koliko-toliko isključimo iz svakodnevice, ali ponavljam, uz oprez. Onaj ko ne može da kontroliše 
organizaciju, nemoj onda ni da rizikuje - smatra profesor Tiodorović. 

Niš kao dobar primer 

Niš je u prvom piku bio žarište, ali je situacija danas potpuno drugačija, manji broj zaraženih, poštovanje 
mera dovele su do smanjenog broja zaraženih. U domu zdravlja u Nišu i u kovid ambulantama sve je 
manje pregleda. 

- Broj je spao na svega trećinu, te cifre su dokaz opadanja. Što se tiče Kliničkog centra, van kovid 
programa stavljena je Klinika za rehabilitaciju, Infektivna klinika trenutno služi za trijažu, dok funkcioniše 
Klinika za plućne bolesti u okviru kovid sistema. Prema poslednjim podacima, imali su 26 pregleda, od 
toga 16 prijema, a mnogo više ljudi je otišlo. Niš sada služi drugim gradovima, pre svega krajnjem jugu 
zemlje za prijem najtežih slučajeva. Na respiratoru je, nažalost, 10 pacijenata - kaže dr Tiodorović. 



 
 

 

 

Lončar: Sve više pacijenata koji su PRELEŽALI KORONU vraća se u bolnice zbog PROBLEMA NA 
PLUĆIMA I SRCU 

"Sve više pacijenata koji su preležali koronu javlja se sa problemima na plućima i na srcu i oni moraju da 
budu adekvatno zbrinuti, jer ne mogu da se upućuju u kovid bolnice", rekao je danas ministar zdravlja 
Zlatibor Lončar.  

Nakon sastanka sa direktorima kovid bolnica, on je rekao da se za pacijente koji su preležali kovid-19, a 
koji se sada javljaju sa problemima na plućima i na srcu, moraju obezbediti odgovarajući kapaciteti.  

- Moramo da ih ozbiljno zbrinemo, da pregledamo i da vidimo o čemu se radi sa tim pacijentima - rekao 
je Lončar. 

Ministar je naveo da će privremena bolnica za kovid pacijente u beogradskoj "Štark areni" nastaviti da 
radi, kao i sve kovid ambulante, te da će Klinika za dermatovenerologiju Kliničkog centra Srbije, kao i 
Institut za reumatologiju, od danas izaći iz kovid sistema. 

Najavio je i da je u planu da iz kovid sistema uskoro izađe i Institut za ortopediju na Banjici. 

 

 



 
 

 

 

Institut za javno zdravlje u Kragujevcu dobio novi pi-si-ar aparat 

KRAGUJEVAC - U Kragujevcu analize na kovid-19 nisu rađene mesec dana, jer je pi-si-ar aparat bio na 
remontu. Sada ponovo radi, a Institut za javno zdravlje ovog grada dobio je iz donacija još jedan aparat. 

Drugi apparat je donacija kineske firme "Yanfeng" koja posluje u Kragujevcu. 

U Institutu se očekuje da stigne još jedan automatski aparat, do kraja meseca. Nivo analiza bi mogao da 
se podigne na 500 dnevno, rekao je za RTS direktor Instituta za javno zdravlje Dragan Vasiljević. 

Kragujevac je poslednjih desetak dana sve bolji kada su rezultati obolelih u pitanju, ali i dalje se apeluje 
na pridržavanje mera da bi se dobri rezultati nastavili. 

 

 



 
 

 

 

Više od 200 pacijenta u Srbiji lečeno antikovid plazmom 

BEOGRAD - Antikovid krvnom plazmom u Srbiji do sada je lečeno više od 200 pacijenata, a prikupljeno je 
više od 1.100 jedinica plazme, izjavila je specijalista transfuziologije na Insitututu za transfuziju krvi Srbije 
Milica Jovičić i dodala da su efekti lečenja antikovid plazmom dobri. 

"Prikupli smo značajne količine plazme i ne smemo stati. Ima je dovolno za potrebe naših pacijentata", 
rekla je Jovičić za Tanjug i dodala da se vladinom projektu "Doniraj plazmu da bi pobedio kovid" odazvalo 
više od 2.000 davalaca, a neki su plazmu dali i više puta. 

Institut je, kaže, od početka aprila počeo da pruikuplja antikovid plazmu, ubrzo se priključio i Zavod za 
transfuziju Vojvodine, a plan je da se u sistem uključe i Niš i Kragujevac i Užice. 

Da sada su kako kaže svi davaoci dolazi u Beograd ili Novi Sad. 

"Program se širi, radimo kako se radi u svetu, menjamo protokole, prvo samo pozivali sve koji su imali 
pozitivan razultat PCR testa, a već dva meseca krvnu plazmu mogu dati i oni koji imaju pozitvan nalaz 
antiela, svi koji su preboleli kovid", rekla je Jovičić. 

Po njenim rečima, svi zainteresovni da pomognu u borbi protiv korana virusa treba da se jave na telefon 
19819 ili preko sajta Doniraj palzmu. 



 
 

Nakon što se svaki potencijalni davalac prijavi za program, obavljaju se razgovori, zakazuju pregledi da se 
vidi da li taj neko može da da plazmu, uzima se krv za razlicite analize, a kada se sve objedinji, zakazuje 
se termin za davanje plazme, kazala je Jovičić. 

"Oni koji su imali teži oblik sa pneumonijom tri meseca ne mogu dati krv i plamzu, ali se svi potencijalni 
davaoci beleže u bazu ... Morate biti zdravi jer ne želimo da naškodimo ni davaocu ni onome ko će je 
dobiti", rekla je šef odseka za imunohematološko testiranje davalaca krvi. 

Svi iz baze su potencijalni davaoci, rekla je Jovičić i dodala da će neki odmah dati plazmu, a neki kasnije. 

Shodno analizama, zakazuje se i koliko se često može davati plazma, a to je moguće na dve nedelje do 
24 puta godišnje. 

"Imamo davaoce koji su dali plazmu četiri i više puta, neki su to učinili jednom i nisu želeli više", rekla je 
ona. 

Kako kaže prvi rezultati i efekti lečenja antikovid plazmom su dobri, ima efekata. 

"To su obično najteži pacijenti na drugim vidovima terapije i potrebno je vreme da se znaju efekti. Oni su 
svakako pozitivni, pazma daje doprinos izlečenju, ali će se o svemu znati više u periodu koji dolazi", rekla 
je Jovicćić i dodala da treba imati na umu da smo svašta saznali od marta do danas i o prenosu, načinu 
inficiranja, lečenju... 

 

 

Na rehabilitaciju u banje direktno iz bolnice 

Da ne bi dobili koronu kod kuće, po otpustu iz zdravstvene ustanove pacijenti se odmah šalju u banjske 
centre 

Zbog prevencije obolevanja od virusa korona država je olakšala pacijentima odlazak na rehabilitaciju u 
banje tako što se bolesnici odmah nakon završenog bolničkog lečenja sanitetom direktno prevoze u 
banjske centre i institute za rehabilitaciju. Ministar zdravlja dr Zlatibor Lončar naglasio je da su oni 



 
 

preuzeli svu birokratiju, da podnose neophodne zahteve, nabavljaju upute, zakazuju dolazak u mesto 
gde će pacijent nastaviti oporavak... 

– Olakšali smo posao svima. U bolnicama pacijentima uradimo test na kovid 19, jer ne želimo da oni odu 
kući, da se desi da ih neko drugi zarazi. Ukoliko je test negativan, vozimo ih pravo u banju ili institute za 
rehabilitaciju – naveo je dr Lončar. 

U banjama naglašavaju da, bez obzira na virus korona, oni moraju da zbrinjavaju pacijente koji imaju 
razne probleme, počev od šloga, infarkta srca, ortopedskih i neurohirurških operacija, posledica 
saobraćajnih nesreća, komplikacija dijabetesa... Kako kaže prim. dr Snežana Kostić, direktorka Instituta 
za rehabilitaciju, kome pripada i banja „Selters” u Mladenovcu, uvek je postojala mogućnost 
prebacivanja iz bolnica u banje pacijenata koji su, na primer, operisani, međutim, to nije mnogo 
korišćeno, ali je sada istaknuto da procenat takvih pacijenata mora da bude veći. 

– Neurološki bolesnici su visoko rizična grupa. Nije cilj da oni iz bolnice najpre idu kući jer postoji 
mogućnost zaraze koronom. Bolnice završavaju papirologiju pre nego što pacijente pošalju kod nas – 
objašnjava dr Kostić. 

U Specijalnu bolnicu „Dr Borivoje Gnjatić” u Starom Slankamenu, kako navodi direktor ustanove 
Svetozar Đurišić, primaju se svi pacijenti koji su za rehabilitaciju iz neuroloških odeljenja bolnica „Sveti 
Sava” iz Beograda, Kliničkog centra Srbije, Kliničkog centra Vojvodine, Vojnomedicinske akademije... 
Svima njima u otpusnoj listi treba da piše da su testirani na koronu i da su rezultati negativni. Trenutno 
su ovde smeštena 254 pacijenta. 

– Kada bolesnik dođe kod nas on već ima uput nadležne filijale RFZO-a i dokumentaciju iz bolnice. 
Popunjeni smo sa oko 70 odsto kapaciteta. Prosečna dužina lečenja je 42 dana. Dolaze ljudi različitih 
godina. Ima i onih koji su stariji od 85, ali i tridesetogodišnjaka koji su doživeli saobraćajnu nesreću i 
moraju na oporavak. U 85 do 90 odsto slučajeva reč je o nepokretnim ili slabo pokretnim pacijentima. 
Pokretnih sada malo imamo, jer smo neke morali da otpustimo na kućno lečenje jer nisu hteli da miruju i 
poštuju pravila. Dešavalo se da su izlazili napolje u šetnju, gde su se viđali sa rodbinom i da pritom nisu 
stavljali masku, uzimali su hranu i lekove od njih, što ne sme da se radi. Zbog toga je kod četiri pacijenta 
utvrđena korona. Ali smo na sreću uspeli da se izborimo sa time – naglašava Đurišić, jedini ekonomista 
među direktorima ovih centara. 

Novina je i to što su stručnjaci pokrenuli inicijativu i uputili je Ministarstvu zdravlja da oni koji su preležali 
kovid 19 mogu da idu na rehabilitaciju u banje o trošku države. Još se ne zna da li će ona biti usvojena, ali 
će se o tome izjasniti republička stručna komisija za rehabilitaciju. 

– To znači da pacijenti koji se leče od korone i izleče se pod tom dijagnozom i šifrom koja je nova po 
međunarodnoj nomenklaturi, mogu da idu na oporavak. Očekujemo da će to da zaživi u praksi. Njima je 
zaista najpotrebnija respiratorna rehabilitacija. Neki od njih posle izlečenja imaju problem sa fibrozom 
pluća. Zato moraju da budu pod stručnim nadzorom i da dosta rade na vežbama disanja. Ali, oni mogu 
da imaju i neurološke ispade i druge pojave. Inicijativu je zvanično uputio menadžment Specijalne 
bolnice za rehabilitaciju Sokobanja. Očekujemo da će republička stručna komisija dati za to pozitivno 
mišljenje – navodi dr Kostić. 



 
 

Ta inicijativa mnogima bi donela dobrobit, a i u skladu je sa evropskim preporukama, jer se zbog nove 
pošasti širom Starog kontinenta otvaraju rehabilitacioni centri namenjeni ovoj grupi ljudi. To se pre 
svega odnosi na one koji su izlečeni od kovida 19 ali se i dalje loše osećaju i imaju posledice preležane 
korone. Trenutno se na tome najviše radi u Italiji i Velikoj Britaniji, jer su ove dve države dosta bile 
pogođene novim virusom. Istraživanja su pokazala da korona najviše „udara” na pluća, ali da oštećuje i 
bubrege, jetru, srce, mozak, nervni sistem, kožu i gastrointestalni trakt i da su potrebni meseci da bi se 
osoba oporavila. 

 


	RTS- Dve bolnice izlaze iz kovid sistema, Arena nastavlja da prima pacijente
	RTS- Prošli su najžešći udar kovida 19 u Italiji, pa došli u Srbiju da pomognu
	BLIC- Srpski virusolozi i epidemiolozi otkrivaju TAJNU RUSKE VAKCINE i odgovaraju na glavno pitanje: DA LI JE BEZBEDNA?
	BLIC- BROJ ZARAŽENIH PADA, A ŠTA ĆE BITI SA VIRUSOM? Dr Tiodorović za "Blic": Do kraja avgusta će biti MIRNIJE
	BLIC- Lončar: Sve više pacijenata koji su PRELEŽALI KORONU vraća se u bolnice zbog PROBLEMA NA PLUĆIMA I SRCU
	RTV- Institut za javno zdravlje u Kragujevcu dobio novi pi-si-ar aparat
	RTV- Više od 200 pacijenta u Srbiji lečeno antikovid plazmom
	POLITIKA- Na rehabilitaciju u banje direktno iz bolnice
	Dve bolnice izlaze iz kovid sistema, Arena nastavlja da prima pacijente
	Prošli su najžešći udar kovida 19 u Italiji, pa došli u Srbiju da pomognu
	Srpski virusolozi i epidemiolozi otkrivaju TAJNU RUSKE VAKCINE i odgovaraju na glavno pitanje: DA LI JE BEZBEDNA?
	Prioritet je bezbednost
	Ko treba da se vakciniše

	BROJ ZARAŽENIH PADA, A ŠTA ĆE BITI SA VIRUSOM? Dr Tiodorović za "Blic": Do kraja avgusta će biti MIRNIJE
	Niš kao dobar primer

	Lončar: Sve više pacijenata koji su PRELEŽALI KORONU vraća se u bolnice zbog PROBLEMA NA PLUĆIMA I SRCU
	Institut za javno zdravlje u Kragujevcu dobio novi pi-si-ar aparat
	Više od 200 pacijenta u Srbiji lečeno antikovid plazmom
	Na rehabilitaciju u banje direktno iz bolnice

